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浅析波普尔的证伪主义——波普尔对“分界问题”与“归纳问题”的解决 

孙明湘,陈娜 

（中南大学政治学与行政管理学院，湖南长沙，410083；湘潭大学，湖南湘潭，411105） 

摘  要：证伪主义是波普尔在批判归纳主义与证实原则的基础上建立起来的。证伪原则既是波普尔解决“分界问题”与“归纳问题”的关键，也是他的科学
认识论与方法论的基础。波普尔的证伪主义为科学与哲学的发展提供了重要经验，但也面临许多困难。
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An Analysis of Popper’s Falsificationism−Popper’s solutions t
o “the problem of demarcation ”and“hume’s question ” 

SUN Mingxiang, CHEN Na

（Central South University，Changsha 410083, China; Xiangtan University, Xiangtan 411105, China） 

Abstract:Falsificationism is based on critising summarizism and confirmed principle. Falsificationism 
is not only the key the solution to “the problem of demarcation”and “hume’s question”，but also t
he basis of his scientific epistemology and methodology. Popper’s falsificationism provides important 
experience for development of science and philosophy, while but facing a lot of difficulties. 
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